
RMG. 0002.15.2020

PROTOKÓŁ Nr XV/2020

sesji Rady Miejskiej Gminy w Skokach
odbytej w dniu
14 lutego 2020 r. od godz.l506do godz. 1658

w sali konferencyjnej Gminy Skoki.

Radni Rady Miejskiej Gminy Skoki
zgodnie z załączoną listą obecności.



Porządek obrad
XV sesji VIII kadencji Rady Miejskiej Gminy Skoki

l. Otwarcie sesji i stwierdzenie ąuorum.
2. Wybór sekretarza obrad.

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.
4. Przedstawienie porządku obrad oraz ewentualne jego zmiany.
5. Informacja przewodniczącego Rady i przewodniczących komisji działaniach

podejmowanych
w okresie między sesyjny m.

6. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Skoki z realizacji uchwał.

7. Podjęcie uchwał w sprawie:
7.1) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na 2020 rok.

7.2) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Skoki na lata 2020-2036.
7.3) przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu
skargi na uchwałę nr XX/149/2016 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia
23 czerwca 2016 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na

terenie Miasta i Gminy Skoki.
7.4) przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu
skargi na uchwałę nr Y/30/2019 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia 28 lutego
2019 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie

odpadami komunalnymi i stawki tej opłaty.
7.5) planu pracy Rady Miejskiej Gminy Skoki na 2020 r.
7.6) zatwierdzenia planów pracy komisji Rady Miejskiej Gminy Skoki na 2020
r.

7.7) przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu
Gminy
Skoki.
7.8) uchwalenia Statutu Gminy Skoki.
7.9) ustanowienia herbu i flagi Gminy Skoki oraz zasad ich używania.

7.10) wyrażenia zgody na wydzierżawienie na czas nieoznaczony
nieruchomości
gruntowych położonych na terenie Gminy Skoki.

7.11) wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych nr l, 2 i 8 w budynku m'
13 przy ulicy Zamkowej w Skokach wraz z udziałem w prawie własności do

działki nr 78/3.
7.12) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego obejmującego część miejscowości Roszkówko.

7.13) przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego gminy Skoki na obszarze części wsi Niedźwiedziny i części wsi

Rejowiec.
7.14) ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg, których
zarządcąjest Gmina Skoki.

7.15) rozpatrzenia petycji.
8. Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.
9. Sprawozdanie za rok 2019 z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w placówkach oświatowych
prowadzonych przez Gminę Skoki.

10. Interpelacje i zapytania radnych.
11. Wohie wnioski i informacje.

A
IMy
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12. Zakończenie.

adl.

Otwarcia obrad XV sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki dokonał Przewodniczący Rady

Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa. Rada Miejska Gminy Skoki, licząca 15 radnych,

w obradach brało udział l 5 radnych - lista obecności stanowi załącznik nr l do protokołu.

Przewodniczący Rady Zbigniew Kujawa stwierdził, że Rada Miejska Gminy Skoki jest

prawomocna do prowadzenia obrad, podejmowania uchwał oraz opinii i wniosków zgodnie z

ustawą o samorządzie gminnym (t. jedn. Dz. U. z 2019 póz. 506) \ Statutem Miasta i Gminy

Skoki (Dziennik Urzędowy Województwa Wielkopolskiego Nr 109 póz. 2005 z Ma

27,06.2003r.zezm.}.

Następnie Przewodniczący Rady powitał osobno obecnego Burmistrza Miasta i Gminy Skoki

Tadeusza Kłosa, Sekretarza Gminy Blankę Gaździak, Skarbnika Gminy Annę Kałek-Witucką,

Radcę Prawnego Mirosławę Nowakowską, kierowników jednostek organizacyjnych,

pracowników Urzędu, przedstawicieli prasy lokalnej oraz przybyłych gości mieszkańców

Miasta i Gminy Skoki.

ad2.

Zgodnie z rozdz. V pkt 3 § 32 ust. 3 Statutu Gminy Skoki na sekretarza obrad

XV sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki powołano (dot ustalenia, że każdy

z radnych będzie kolejno pełnił funkcję sekretarza) radną Marzenę Wyleżałę (15 głosów

za).

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa

Poinformował, że wybrany sekretarz obrad będzie nadzorował prowadzenie protokołu sesji

i ustalał wynikł jawnego głosowania.

ad3.

Informacja Sekretarza obrad XIII sesji Rady radnej Wiesławy Surdyk - Fertsch
Protokół z XIII sesji Rady został sporządzony, nie wniesiono do niego żadnych uwag i jest do

wglądu na dzisiejszej sesji Rady, a także codziennie w godzinach pracy Urzędu Miasta i

Gminy w Skokach oraz na stronie intemetowej Urzędu.

Informacja Sekretarza obrad XIV sesji Rady radnego Piotra Wiśniewskiego
Protokół z XIV sesji Rady został sporządzony, nie wniesiono do niego żadnych uwag i jest do

wglądu na dzisiejszej sesji Rady, a także codziennie w godzinach pracy Urzędu Miasta i

Gminy w Skokach oraz na stronie intemetowej Urzędu.

ad4.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa przedstawił porządek

obrad sesji Rady, a następnie zapytał o uwagi i wnioski do ustalonego porządku obrad sesji

Rady.

Przewodniczący Rady złożył wniosek o wprowadzenie w punkcie 7.15) Podjęcie uchwały w
sprawie rozpatrzenia petycji.

Wyjaśnił, że uchwała dotyczy rozpatrzenia petycji Renaty Sutor w interesie publicznym.
Radni Rady Miejskiej Gminy Skoki
przyjęli
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(15 głosami za)
wniosek Przewodniczącego Rady Miejskiej Gminy Skoki w sprawie wprowadzenia
punktu 7.15) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji.

ad 5.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa poinformował, że
uczestniczył w spotkaniach reprezentując radę ;

21.12.2019- w spotkaniu wigilijnym Koła Wędkarskiego m'120 w Skokach,
04.01.2020 - w spotkaniu noworocznym OSP w Skokach,
10.01. 2020 - w spotkaniu noworocznym Towarzystwa Pamięci Powstania Wielkopolskiego,
10.01.2020 - w spotkaniu noworocznym KS Wełna Skoki,

21.01.2020 - w spotkaniu noworoczjnym organizowanym przez Dyrektora Szkoły

Podstawowej w Skokach,
25.01.2020 - w turnieju wyzwoleńczym organizowanym przez Kurkowe Bractwo Strzeleckie

w Skokach,
02.02.2020 - w zebraniu sprawozdawczym Koła Wędkarskiego nr 120 w Skokach^

08.02.2020 - w VII Powiatowym Turnieju Halowym Piłki Nożnej OSP im. Andrzeja
Kuraszklewicza w Skokach.

Przewodniczący stałych komisji Rady składali kolejno informacje z między sesyjnej

pracy komisji Rady :

l. Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Komunikacji Stanisław Janecko

Komisja odbyła l posiedzenie, podczas którego opiniowała materiały pod obrady XV sesji.

2. Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Rekreacji - Andrzej

Surdyk

Komisja odbyła 2 posiedzenia, w tym l wspólne z pozostałymi komisjami Rady, na temat :

- planu pracy komisji na rok 2020,
- opiniowania materiałów pod obrady XV sesji.

3. Przewodniczący Komisji Rolnichva, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska,

Porządku Publicznego i Inwentaryzacji Paweł Grabiński

Komisja odbyła l posiedzenie, na którym:

- opiniowała materiały pod obrady XV sesji.

4. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Piotr Babrakowski

Komisja odbyła l posiedzenie na którym :
- wypracowała plan pracy komisji na rok 2020.

Pkt. 6
Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy i Skoki z realizacji uchwał podjętych na XII, XIII i
XrV sesji Rady Miejskiej Gminy Skoki zostało przyjęte przez Radę bez pytań i uwag.
Sprawozdanie stanowi załącznik m- 2 do protokołu.

pkt 7.1)
Skarbnik Gminy Anna KaIek-Witucka
Przedstawiła projekt uchwały. Zwiększa się wydatki budżetu Gminy o kwotę 79.658 zł,
zgodnie z załącznikiem nr l. Wydatki budżetu Miasta i Gminy Skoki po zmianach wynoszą
56.630.929,91 zł, z tego: wydatki bieżące w wysokości 51.410.271,91 zł, w tym: wydatki na
programy finansowane z udziałem środków unijnych w wysokości 22.339,00 zł, wydatki

majątkowe w wysokości 5.220.658,00 zł, w tym; wydatki na programy finansowane
z udziałem środków unijnych w wysokości 94.658,00 zł. Łączne wydatki na programy
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finansowane z udziałem środków unijnych stanowią kwotę 116.997,00 zł. Plan przychodów i
rozchodów budżetu otrzymuje brzmienie zgodnie z załącznikiem m' 2. Plan wydatków

majątkowych przewidzianych do realizacji w 2020 roku otrzymuje brzmienie zgodnie z
załącznikiem nr 3. Plan dotacji udzielonych z budżetu podmiotom należącym i nie należącym
do sektora finansów publicznych otrzymuje brzmienie zgodnie z za-tącznildem nr 4 w tym;

l) dotacje bieżące dla jednostek sektora finansów publicznych - 2.957.114,87 zł;
2) dotacje bieżące dla jednostek spoza sektora finansów publicznych - 5.273.192,00 zł;
3) dotacje majątkowe dla jednostek sektora finansów publicznych -105.658,00 zł;
4) dotacje majątkowe dla jednostek spoza sektora finansów publicznych - 75.000 zł.
Deficyt budżetu w kwocie 2.686.941,91 zł zostanie pokryty przychodami z tytułu kredytów.
Określa się limit zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek w kwocie
5.530.741,91zl, w tym, w szczególności na pokrycie występującego w ciągu roku deficytu

budżetu 2.000.000 zł.
Wydatki zwiększono o kwotę 79.658 zł, w dziale 600 - Transport i łączność wprowadzono

80.000 zł na realizację następujących zadań inwestycyjnych:
- "Przebudowa drogi gminnej w Rościnnie" - dokumentacja w kwocie 20.000 zł,

- "Przebudowa drogi gminnej w Grzybowie" - dokumentacja w wysokości 20.000 zł,
- "Budowa ulicy Polnej do drogi wojewódzkiej nr 196" - wydatki w kwocie 40.000 zł
przeznacza się na sporządzenie mapy do celów projektowych, badań geotechnicznych oraz
koncepcji programowo - technicznej projektowanej drogi. Zmniejszono o 20.000 zł wydatki

planowane na „Dokumentację przygotowawczą inwestycji drogowych". W dziale 900
"Gospodarka komunalna i ochrona środowiska" wprowadzono 25.000 zł na "Rozbudowę sieci

wodociągowej na terenie miasta Skoki", gdyż w związku z planowanym uzbrojeniem terenów

budowlanych przy ulicy Rogozińskiej zachodzi potrzeba rozbudowy sieci wodociągowej.
W dziale 921 - Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego w związku ze zwrotem

niewykorzystanej części dotacji celowej przekazanej na wkład własny dot. realizacji zadania
inwestycyjnego pn. "Małe kino społeczno ściowe szansą na rozwój zasobów kulturalnych
województwa wielkopolskiego" zwiększono o 14. 658 zł środki zaplanowane na ten cel.

Niewykorzystana dotacja celowa w kwocie 14.657,70 zł zwrócona została przez Bibliotekę

Publiczną na rachunek bankowy Gminy w dniu 27 grudnia 2019 r. W dziale 926 - Kultura
fizyczna. Zmniejszono o 20.000 zł środki zaplanowane na „Dokumentację przygotowawczą

inwestycji sportowo-rekreacyjnych". Planowane przychody z tytułu kredytów zwiększone

zostały o kwotę 77.658 zł do wysokości 3.530.741,91 zł, natomiast rozchody budżetu
zmniejszone zostały o 2.000 zł do wysokości 843,800 zł. Deficyt budżetu po zmianach wynosi

2.686.941,91 zł. Stosowne zmiany wprowadzone zostały w planie wydatków majątkowych

przewidzianych do realizacji w 2020 roku oraz planie dotacji udzielonych z budżetu.

Ze względu na brak pytań, po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za-jedno głośnie)
Uchwale nr XV/114/2020
w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej na rok 2020.

Podjęta Uchwała stanom załącznik m' 3 do protokołu sesji Rady.

pkt 7.2)

Skarbnik Gminy Anna Kalek-Witucka
Przedstawiła projekt uchwały. Projekt Uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Skoki na lata 2020 - 2036 dostosowuje się do projektu Uchwały w sprawie
zmian w budżecie Gminy Skoki na 2020 rok.
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Zmieniono załącznik Nr l Uchwały, w którym dokonuje się następujących zmian :

2. Wydatki ogółem zwiększono o kwotę 79.658 zł z tego :

2.2 Wydatki majątkowe zwiększono o 79.658 zł.

3. Wynik finansowy budżetu to deficyt budżetowy, który zwiększył się o 79.658 zł i po

zmianach wynosi 2.686.941,91 zł.

4. Przychody budżetu z tytułu planowanych do zaciągnięcia kredytów zwiększono o 77.658 zi i

po zmianach wynoszą 3.530.741,91 zł, natomiast

5. Rozchody budżetu zmniejszono o 2.000 zł i po zmianach wynoszą 843.800 zł.

6. Zachowana została relacja wynikająca z art.242 ustawy o finansach publicznych tj.

nadwyżka operacyjna budżetu czyli różnica między dochodami bieżącymi a wydatkami

bieżącymi wynosi 619.416,09 zł.

Zmieniono załącznik Nr 2 Uchwały tj. Wykaz Przedsięwzięć do WPF, w którym :

W części 1.1 Wydatki na programy, projekty lub zadania związane z programami
realizowanymi z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust l pkt 2 i 3 ustawy z dnia

27 sierpnia 2009r. o finansach publicznych
a)_wydatki maiątkowe:
- póz. 1.1.2.1- "Małe kino społecznościowe szansą na rozwój zasobów kulturalnych
Województwa Wielkopolskiego" " w związku ze zwrotem niewykorzystanej części dotacji

celowej przekazanej na wkład własny dot. realizacji zadania, niewykorzystane środki z roku

poprzedniego przekazano do realizacji w bieżącym roku. Ustalono nowy limit zobowiązań w
wysokości 14.658 zł.

W części l .3 Wydatki na projekty, programy lub zadania pozostałe
a) wydatki maiątkowe:
- póz. 1.3.2.1- "Budowa ulicy Polnej w Skokach do drogi wojewódzkiej nr 196"-

wprowadzono w roku 2020 limit wydatków w wysokości 40.000 zł z przeznaczeniem na

sporządzenie map do celów projektowych, badań geotechnicznych oraz koncepcji
programowo" technicznej drogi. Limit zobowiązań ustalono na poziomie l .740.000 zŁ

Ze względu na brak pytań, po wyshichaniu opinii stałych komisji Rady
Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za- jednogłośnie)
Uchwale Nr XV/U5/2020
w sprawie wprowadzenia zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy
Finansowej Miasta i Gminy Skoki na lata 2020-2036. Podjęta Uchwała stanowi załącznik m'

4 do protokołu z sesji Rady.

Pkt. 7.3)
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Wyjaśnił, że projekt uchwały oraz treść skargi otrzymali wszyscy radni. Sprawa była

omawiana na wspólnym posiedzeniu komisji. Zapytał się czy radni mają pytanie do projektu
uchwały. Wyjaśnił, że rada miejska nie zgadza się ze stanowiskiem skarżącego tj. Prokuratury

Rejonowej w Wągrowcu.

Ze względu na brak pytań, po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
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podjęła
(15 głosami za" jednogłośnie)
Uchwale Nr XV/U6/2020
w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu skargi
na uchwalę nr XX/149/2016 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia 23 czerwca 2016 r.
w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta i Gminy Skoki.
Podjęta Uchwala stanowi załącznik m- 5 do protokołu sesji Rady.

Pkt 7.4)

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Wyjaśnił, że projekt uchwały oraz treść skargi otrzymali wszyscy radni. Sprawa była
omawiana na wspólnym posiedzeniu komisji. Zapytał się czy radni mają pytanie do projektu
uchwały. Wyjaśnił, że rada miejska nie zgadza się ze stanowiskiem skarżącego tj. Prokuratury
Rejonowej w Wągrowcu.

Ze względu na brak pytań, po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za" jednogłośnie)

Uchwale Nr XV/117/2020
w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu skargi

na uchwalę nr Y/30/2019 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia 28 lutego 2019 r. w sprawie
wyboru metody ustalenia oplaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki tej

opłaty. Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokohi sesji Rady.

Pkt 7.5)
Radna Wiesława Surdyk- Fertsch

Przedstawiła projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Miejskiej Gminy Skoki na rok
2020.

Ze względu na brak pytań, po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy

podjęła
(15 głosami za-jednogłośnie)

Uchwale Nr XV/U8/2020
w sprawie planu pracy Rady Miejskiej Gminy Skoki na 2020 r. Podjęta Uchwała stanowi
załącznik nr 7 do protokołu sesji Rady.

pkt 7.6)
Przewodniczący stałych komisji rady przedstawili kolejno plany pracy komisji:
- Finansów, Rozwoju Gminy i Komunikacji Przewodniczący Stanisław Janecko,

- Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Rekreacji Przewodniczący Andrzej Surdyk
- Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska, Porządku Publicznego i

Inwentaryzacji Przewodniczący Paweł Grabińsld,

Strona 7 z16



- Komisji Rewizyjnej Przewodniczący Piotr Babrakowski.

Plany pracy stanowią załącznik do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy

komisji Rady Miejskiej Gminy Skoki na rok 2020.

Ze względu na brak pytań po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy
podj ela
(15 głosami za- jednogłośnie)

Uchwale Nr XV/lł9/2020
w sprawie zahvierdzenia planów pracy komisji Rady Miejskiej Gminy Skoki na 2020 r.
Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokohł sesji Rady.

Pkt 7.7)

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Krzysztof Mańka

Przedstawił projekt uchwały. Dotychczasowy program usuwania wyrobów zawierających

azbest z terenu Miasta i Gminy Skoki przestać obowiązywać z mocy prawa. Opracowany

program przedstawia szczegółowe zestawienie wyników inwentaryzacji wyrobów
zawierających azbest na terenie gminy Skoki oraz harmonogram i koszty jego realizacji. Dla

ciągłości dotacji niezbędne jest podjęcie tej uchwały. Z Ministerstwa Rozwoju Regionalnego
Gmina Skoki na realizację projektu otrzymała do tej pory 10.300 zł. Ponadto organy takie jak
Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska w Poznaniu oraz Państwowy Wojewódzki

Inspektorat Sanitarny w Poznaniu nie wniosły konieczności przeprowadzenia oceny
oddziaływania na środowisko projektu „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z

terenu Gminy Skoki". Biorąc pod uwagę powyższe, zasadne jest podjęcie niniejszej uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Zapytał się czy wszystkie wnioski, które wpłynęły w 2019 r. zostały rozliczone.

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Krzysztof Mańka
Odpowiedział, że wnioski złożone w 2019 r. zostały zrealizowane, za wyjątkiem wniosków

złożonych w grudniu, te wnioski będę rozpatrywane w roku bieżącym. Wyjaśnił, że przez 10
lat nie zdarzyła się sytuacja, żeby nie został rozliczony złożony wniosek.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Zapytał się ile ton azbestu dotychczas wywieziono z terenu Gminy Skoki, a ile jeszcze
pozostało.

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Krzysztof Mańka

Odpowiedział, że przez 10 lat wywieziono do składowiska odpadów niebezpiecznych ponad
6001 odpadów zawierających azbest. Z prognozy i inwentaryzacji wynika, że pozostało 2195 t
na terenie Miasta i Gminy Skoki, są to głównie płyty dachowe betonowo "azbestowe.
Radna Marzena Wyleżala

Zapytała się co się stanie jeśli do 2032 r. mieszkańcy nie usuną materiałów zawierających
azbest, czy przewiduje się wprowadzenie w tym zakresie działań w celu mobilizacji
mieszkańców.
Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Krzysztof Mańka

Odpowiedział, że założeniem ustawowym jest że do 2032 r. mają zostać usunięte wyroby
zawierające azbest. Jeżeli to nie zostanie spełnione to działania zmierzające do
zmobilizowania mieszkańców będą podejmowane na poziomie rządowym, nie na poziomie

samorządowym.

Po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady
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Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za- jednogłośnie)

Uchwalę Nr XV/120/2020
w sprawie przyjęcia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy

Skoki. Podjęta Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu sesji Rady.

pkt 7.8) i 7.9)
Sekretarz Gminy Blanka Gaździak
Przedstawiła projekty uchwał w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Skoki, a także
ustanowienia herbu i flagi Gminy Skoki oraz zasad ich używania. Obowiązujący Statut Gminy
Skoki uchwalony został Uchwałą Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia 29 kwietnia 2003 r.
Zapisy Statutu zmieniono jeden raz, uchwałą Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia 11
października 2018r. Liczne nowelizacje ustawy o samorządzie gminnym na przestrzeni
ostatnich kilku lat oraz zmiany w zatesie rozstrzygnięć organów nadzoru powodują, że

niektóre zapisy dotychczasowego Statutu Gminy Skoki powinny być zmodyfikowane, a część
z nich jest zbędna. W kontekście konieczności wprowadzenia w dotychczasowej uchwale
zmian, które mogłyby spowodować naruszenie konstrukcji, spójności, a przede wszystkim

czytelności aktu prawnego, opracowanie nowego statutu jest uzasadnione.

Biorąc pod uwagę wnioski i zapytania, które przekazano na komisji Rady w sprawie
ustanowienia herbu i flagi przygotowano prezentację przedstawiającą historię powstania herbu
i flagi. Uchwala Nr VIII/49/91 z 5.04.1991 w sprawie ustalenia herbu Miasta i Gminy Skoki.
Herb przyjęty jako Herb Miasta i Gminy Skoki, nadany został miastu Skoki w roku 1670.
Obwódka tarczy herbowej jest żółta, a tło niebieskie, na którym znajduje się srebrna podkowa,
wewnątrz której umieszczono złoty krzyż. Herb ten jest zbliżony do herbu dawnych właścicieli
miasta ~ Skockich herbu Nowina, uczestników wojny trzydziestoletniej z krzyżakami."

Kolejne uchwały zmieniały nieznacznie wizerunek herbu w szczegółach, w opisie było to

samo.

W uchwale nr YIII/5 8/2003 z dnia 29 kwietnia 2003 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy
Skoki. Opis Herbu Miasta i Gminy Skoki: „Herb" przyjęty jako „Herb Miasta i Gminy Skoki"
nadany został Miastu Skoki w roku 1670. Obwódka tarczy herbowej jest żółta, a tło
niebieskie, na którym znajduje się srebrna podkowa, wewnątrz której umieszczono krzyż.

Herb ten jest zbliżony do herbu dawnych właścicieli miasta Skoki Herbu Nowina,
uczestników wojny trzydziestoletniej z krzyżakami." Opis flagi Miasta i Gminy Skoki: „Barwy
Gminy określa flaga koloru niebiesko-żółto-zielonego o wymiarach właściwych dla flagi
państwowej ~ z herbem Gminy w jej centrum." Sprawy związane ze stanowieniem symboli

jednostek samorządu terytorialnego reguluje ustawa z dnia 21 grudnia 1978 r. o odznakach i
mundurach. Od l stycznia 1999r. ustanawiane przez jst symbole muszą być uzgodnione z

Komisją Heraldyczną. W 2016 r. postanowiono o uzgodnieniu herbu i flagi z komisją

heraldyczną. Projekt herbu i flagi musi uwzględniać dwa kryteria:
- kryterium merytoryczne - stosowanie przyjętych zasad heraldyk! i weksykologii:

- oraz kryterium historyczne - respektowanie zasad związanych z tworzeniem symboli

właściwych lokalnej tradycji, wyrastającej z wielowiekowego obyczaju polskiego lub z cech
właściwych regionalizmom. Poprawny herb odznacza się następującymi cechami:

Tarcza późnogotycka, zaokrąglona u dołu (tzw. hiszpańska). W uzasadnionych przypadkach
inna poprawnie wykreślona tarcza. Tarcza ograniczona jednolitą, czarną linią konturową.

Miasta i gminy wiejskie, które posiadają własne tradycje heraldyczne, posługują się nie
zmienionymi herbami historycznymi.
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Jeżeli chodzi o flagę zalecane są proporcje płata 5:8, jak we fladze państwowej oraz
wyprowadzenie barw flagi z barw herbu. Możliwe jest także zaprojektowanie flagi
heraldycznej (godło na płacie o barwie pola tarczy herbowej).
Nawiązując do kontekstu historycznego najstarsza zachowana pieczęć miejska Skoków,
datowana jest na 1573 r. i znana jest z odcisków na dokumentach pochodzących z drugiej

połowy XVI w., przechowywanych w Muzeum Narodowym - Bibliotece Czartoryskich w

Krakowie. Ukazuje ona w polu pieczęci hiszpańską tarczę herbową w kartuszu. W tarczy
podkowa barkiem w górę, ocelami na zewnątrz, a w niej miecz ułamany w słup, rękojeścią w

górę (krzyż kawalerski). Napis otokowy tej pieczęci brzmi: Pieczęć Miasta Skoki.
Kolejna pieczęć herbowa miasta Skoki pochodzi z XVII w. i znana jest z dokumentów z lat

1733-1789, przechowywanych w Archiwum Państwowym w Poznaniu (Akta miasta Poznania,

sygn. 635; Poznań cechy, sygn. 377; sygn. 358). Przedstawia ona w polu pieczęci hiszpańską
tarczę herbową w kartuszu. W tarczy podkowa barkiem w górę i ocelami na zewnątrz, a w niej

krzyż kawalerski. W XVIII w. miasto sprawiło sobie nową pieczęć herbową, znaną z

dokumentów z przełomu XVIII i XIX w. przechowywanych w Archiwum Państwowym w
Poznaniu (Akta miasta Skoki, sygn. 1/1-5).

Podobnie jak wcześniejsze pieczęcie miejskie Skoków, ukazuje ona w polu pieczęci
hiszpańską tarczę herbową w kartuszu. W tarczy podkowa barkiem w górę i ocelami na

zewnątrz, a w niej krzyż kawalerski. W czasach Księstwa Warszawskiego, od 1811 r., kiedy

władze administracyjne Księstwa zakazały miastom używania własnych herbów (zwłaszcza na

pieczęciach), nakazując posługiwanie się pieczęciami z herbem ogólnopaństwowym, czyli
tarczą z godłem sasko-polskim, Skoki dostosowały się do nowych wytycznych i zaczęty
używać pieczęci z tą właśnie symboliką. Pieczęć taka o średnicy 28 mm z napisem otokowym:
PIECZĘĆ MIASTA SKOKÓW, przechowywana jest w Archiwum Państwowym w Poznaniu.
Używano j ej tylko do 1815 r.
Po likwidacji Księstwa Warszawskiego i przyłączeniu Skoków do zaboru pruskiego, w
pierwszej połowie XIX w. miasto posługiwało się pieczęcią państwową z orłem pruskim,

dzierżącym na piersiach tarczę z godłem Wielkiego Księstwa Poznańskiego.
W drugiej połowie XIX w. miasto sprawiło sobie nową pieczęć o średnicy 34 mm, która także
wyobrażała w polu pieczęci koronowanego orła pruskiego. Napis otokowy brzmiał:
MAGISTRAT U[ND] POLIZEI - YERWALTUNG * DER STADT SCHOKKEN.
Identyczne wyobrażenie napieczętne miała pieczęć skockiego urzędu stanu cywilnego, której

używano w tym samym okresie, napis w otoku brzmi: * K[ONIGLłCH] PR[EUSSISCHEN]
STANDESAMT SCHOCKEN * KR[EIS] WONGROWITZ.
Po odzyskaniu niepodległości i przyłączeniu Skoków do Polski w 1919 r., miasto powróciło do
swojej pieczęci z herbem. Świadczy o tym pieczęć przechowywana na dokumentach w

Archiwum Państwowym w Poznaniu i Jego Oddziale w Gnieźnie z napisem otokowym:
MAGISTRAT * SKOKI * o wymiarach 32 mm. Przedstawia ona w polu pieczęci
późnogotycką (tzw. typu hiszpańskiego) tarczę herbową. W tarczy podkowa barkiem w górę i
ocelami na zewnątrz, a w niej krzyż. Pieczęć taką spotykamy na dokumentach wystawionych
przez magistrat Skoków do 1939 r. W okresie II wojny światowej w czasie okupacji

niemieckiej, na pieczęciach urzędowych Skoków widniało godło okupanta - gapy
hitlerowskiej.
W latach 1950-1990 Skoki nie stosowały pieczęci z herbem miasta tylko godło państwowe -
Orła Białego bez korony, zwróconego w prawo.
Wg. M. Gumowskiego i M. Adamczewskiego piei'wotny herb przysługujący Skokom

(Nowina) uległ modyfikacji w wyniku błędnego odczytania zużytego tłoku pieczętnego przy
wykonywaniu nowej pieczęci. Mogło do tego dojść po roku 1536 w którym miasto przeszło z
rąk rodu Nowinów na własność szlachty legitymującej się innymi herbami. Zdaniem dr. G.
Kucharskiego i in. prawdopodobne jest to, iż najstarsza zachowana pieczęć Skoków nawiązuje
do herbu szlacheckiego Nowina Skockich, poprzez odwrócenie barkiem do góry zawiasy

kotłowej z umieszczonym w jej środku ułamanym mieczem w słup (krzyżem kawalerskim),
r\
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która z czasem przybrała formę podkowy. Herb Skoków nawiązuje wprost do herbu
szlacheckiego Tępa Podkowa, z dotychczas znanych dokumentów nie wynika aby

przedstawiciele tego rodu szlacheckiego byli związani ze Skokami.
Pierwszy projekt nawiązywał do obecnie obowiązującego herbu i me uzyskał pozytywnej
komisji heraldycznej. Komisja heraldyczna wniosła uwagi, że sposób przetworzenia z pieczęci

i przyjęcia herbu szlacheckiego Tępa Podkowa jest niewłaściwe.
Radny Andrzej Surdyk
Wyjaśnił, że po przeanalizowaniu dokumentów, z których wynika , że ustanowienie herbu jest
uwarunkowane tradycją. Krzyż w podkowie ujawnia się od 200 lat, jest to pewna tradycja.

Zapytał się czy nie można zachować w dotychczasowej formie herbu w tarczy herbowej z

krzyżem.

Radny Leszek Gronowicz

Wnioskował o zapis w paragrafie 4 prawo i używania flagi i herbu, o rozszerzenie zapisu

używania flagi przez mieszkańców Miasta i Gminy Skoki.
Radna Wiesława Surdyk Fertsch
Wyjaśniła, że wizerunek krzyża na pieczęci z XVI w. również widnieje, jest historyczny,
poparła propozycję radnego Surdyka pozostawienia krzyża. Stwierdziła Jednak , że nie można

pominąć opinii komisji heraldycznej, która odrzuciła krzyż ponieważ nawiązuje on do herbu
rodu szlacheckiego, który nigdy nie był właścicielem Skoków, czyli do Tępej Podkowy
Jastrzębca. Zgłosiła uwagę do punktu 2 (prawidłowo ustęp) w paragrafie 3 dopuszcza się
stosowanie jednobarwnej lub wielobarwnej stylizacji herbu w przypadku dzieł artystycznych
poprzez dodanie i przedmiotach użytkowych. Ponieważ obecny herb jest często stosowany na

rzeczach i przedmiotach użytkowych promujących gminę, aby uniknąć sytuacji stosowania
herbu bezprawnie należałoby wprowadzić uzupełnienie zapisu.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Zwrócił uwagę, że Sekretarz Gminy wytłumaczyła, że swego czasu błędnie przyjęto herb. W
związku z czym należałoby by ten błąd naprawić, poprze przyjęcie przedstawionego projektu

uchwały.
Radny Leszek Gronowicz

Oświadczył, że zgadza się z Przewodniczącym Rady Miejskiej Gminy Skoki. Stwierdził, że
wrócenie do krzyża, wiąże się z koniecznością ponownego opiniowania przez komisję

heraldyczną. Obecnie radni mają zatwierdzić herb zaopiniowany pozytywnie przez komisję
heraldyczną.

Radny Andrzej Surdyk
Wyjaśnił, że nie mamy co polemizować z komisją heraldyczną. Jednak komisja heraldyczna
nie jest związana emocjonalnie z naszym herbem. Pierwszy krzyż w herbie Skoków pojawia

się już w XVI w., jeżeli mamy wracać do tradycji szlacheckich, to byłby to pałąk. Zwrócił
uwagę, że należało by jeszcze raz zwrócić się do komisji heraldycznej, ponieważ gmina

poniesie koszty związane z wykonaniem chociażby pieczęci urzędowych.
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki
Zapytał radcy prawnego czy w paragrafie 4 można dopisać, że prawo do używania herbu i

flagi przyshiguJe również mieszkańcom.
Radca Prawny Mirosława Nowakowska

Wyjaśniła, że jeżeli w paragrafie 4 dopiszemy prawo używania herbu przysługuje również
mieszkańcom, to w pozostałych zapisach należałoby dokonać zmian, ponieważ nie ma
określonego celu dla osób fizycznych. W związku z czym zostanie zachwiana konstrukcja

aktu prawnego. Należałoby dość dokładnie określić w jakim celu mieszkańcy mogliby
wykorzystywać herb, ponieważ zdarzało się że herb umieszczany był na beczkowozach oraz na

pojazdach wywożących odpady, jak również w kampaniach wyborczych. Nie da się
wprowadzić jednego zapisu, ponieważ nie będzie spójny i logiczny.
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
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Zapytał radcy prawnego czy można zmienić wnioskowany przez radną Wiesławę Surdyk
Fertsch zapis w paragrafie 3 ust. 2 poprzez dopisanie „i przedmiotów użytkowych".

Radca Prawny Mirosława Nowakowska

Wyjaśnił, że jeżeli będzie taka wola rady to nie ma przeciwwskazań.
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Zapytał się czy radny Leszek Gronowicz podtrzymuje swój wniosek.
Radny Leszek Gronowicz

Wycofał wniosek o zmianę zapisu w projekcie uchwały w paragrafie 4.
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Poddał pod głosowanie wniosek Radnej Wiesławy Surdyk - Fertsch o wprowadzenie zapisu w

paragrafie 3 ust. 2: i przedmiotów użytkowych. Radni 15 głosami za przyjęli wniosek radnej
Wiesławy Surdyk - Fertsch.

Radny Andrzej Surdyk
Zwrócił uwagę, że składał wniosek o ponowne wystąpienie do komisji heraldycznej w celu

pozostawienia w herbie gminy znaku krzyża.

Sekretarz gminy Blanka Gażdziak
Wyjaśniła, że może nie wypowiedziała się jasno, że pierwszy projekt przesłany do komisji
heraldycznej nawiązywał do obecnego herbu z krzyżem. W uzasadnieniu pierwszego projektu

wskazywano na tradycję, do której są przywiązani mieszkańcy. Został on jednak przez komisję
heraldyczną odrzucony. W przygotowanej prezentacji przedstawianej na dzisiejszej sesji

pierwszy projekt herbu nie został umieszczony, aby nie rozpowszechniać herbu, który jest

nieprawidłowy. Przez 4 lata próbowano uzyskać pozytywną opinię komisji heraldycznej w
zakresie herbu. Komisja heraldyczna patrzy na cały okres od momentu pierwszej pieczęci.

Zgodnie z wytycznymi komisji heraldycznej herb powinien odnosić się do najstarszych
tradycji.
Radca Prawny Mirosława Nowakowska

Wyjaśniła, że nie bardzo mamy podstawy do złożenia ponownego wniosku do komisji
heraldycznej, ponieważ komisja wyraziła swoje stanowisko, szeroko to stanowisko uzasadniła.

Po czterech łatach negocjacji to stanowisko jest ostateczne. Podstawą do opinii komisji było
odwołanie herbu z krzyżem.

Radny Andrzej Surdyk
Wycofał złożony wniosek o ponowne wystąpienie do komisji heraldycznej z projektem herbu z
krzyżem.

Po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady

Rada Miejska Gminy

podjęła
(15 głosami za- jednogłośnie)

Uchwale Nr XV/121/2020
w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Skoki. Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 10 do

protokołu.

oraz

Rada Miejska Gminy
podjęła
(14 głosami za, l głosem wstrzymującym)
Uchwałę Nr XV/122/2020
w sprawie ustanowienia herbu i flagi Gminy Skoki oraz zasad ich używania. Podjęta uchwała

stanowi załącznik nr 11 do protokohi.
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Pkt 7.10)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Adrianna Urbaniak
Przedstawiła projekt uchwały dot. nieruchomości, które do pierwszego września zeszłego roku

były wydzierżawiane i użytkowane rolniczo. Są to działki położone w obrębie Kuszewa:
działki nr: 137 - o powierzchni 1,0500 ha, 153/2, 63 - o powierzchni 2,1700 ha , 82/3 - o

powierzchni 3,3527 ha , 143 - o powierzchni 0,54 00 ha i 145- o powierzchni 1,8900 ha oraz w
obrębie Skoków: działka m- 893/1 - powierzchni 1,1118 ha. Nieruchomości wskazane w

przedmiotowej uchwale nie są objęte miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego,
nie wydano dla nich decyzji o warunkach zabudowy. W Studium uwarunkowań i kiemnków

zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Skoki przeznaczone są do prowadzenia

działalności rolniczej. Nieruchomości planowane do wydzierżawienia obecnie nie są

zagospodarowane rolniczo, dlatego uzasadnionym jest podjęcie przez Radę Miejską Gminy
Skoki uchwały w sprawie wydzierżawienia ich na czas nieoznaczony. Zawarcie umowy

dzierżawy nastąpi po przeprowadzeniu przetargu.

Ze względu na brak pytań, po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady
Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za- jedno -głośnie)

Uchwale Nr XV/123/2020
w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na czas nieoznaczony nieruchomości
gruntowych położonych na terenie Gminy Skoki. Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 12. Do

protokołu.

Pkt 7.11)
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Adrianna Urbaniak

Przedstawiła projekt uchwały. Niniejsza uchwała dotyczy lokali m' l, 2 i 8, położonych w

budynku wielorodzinnym ośmiolokalowym przy ul. Zamkowej 13 w Skokach. Do
poszczególnych lokali przynależą również piwnice, określone w inwentaryzacji budowlanej.

Lokale nr l, 2 i 8 są obecnie wynajmowane na czas nieokreślony, a ich najemcy są
zainteresowani ich nabyciem. Sprzedaż lokali mieszkalnych na rzecz najemców nastąpi w

trybie bezprzetargowym, z uwzględnieniem przysługujących im bonifikat, określonych w
Uchwale nr XXXIX/298/2014 Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia 23 wrzenia 2014 r.
Pozostałe lokale w tym budynku stanowią już odrębną własność osób fizycznych. Gmina
Skoki jako aktualny właściciel lokali nr 1,2 i Sjest zainteresowana ich zbyciem i wyjściem ze
Wspólnoty Mieszkaniowej, zgodnie z Wieloletnim programem gospodarowania
mieszkaniowym zasobem Gminy Skoki na lata 2019-2023 w formie Uchwały nr YT/41/2019
Rady Miejskiej Gminy Skoki z dnia 26 marca 2019 r. Planowany dochód ze sprzedaży tych
lokali wyniesie 292.000 zł.
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Zapytał się czy to są już ostanie lokale gminne w przedmiotowym budynku na ul. Zamkowej.
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Adrianna Urbaniak

Odpowiedział, że są to ostatnie gminne lokale w budynku nr 13 przy ul. Zamkowej w Skokach.

Po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady
Rada Miejska Gminy

podjęła
(15 głosami za- jednogłośnie)

Uchwale Nr XV/124/2020
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w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych nr I, 2 i 8 w budynku nr 13 pr2y
ulicy Zamkowej w Skokach wraz z udziałem w prawie własności do działki nr 78/3. Podjęta
uchwała stanowi złącznik nr 13 do protokołu.

Pkt 7.12)
Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Monika Wysocka

Przedstawiła projekt uchwały. Wskazany do objęcia planem miejscowym teren obejmuje część
miejscowości Roszkówko. Teren nie posiada obowiązującego miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego. W obowiązującym studium uwarunkowań i kierunków
zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Skoki obszar wskazany do objęcia planem

przewidziany jest na tereny zabudowy mieszkaniowej, tereny zabudowy zagrodowej, drogi,

wody powierzchniowe, tereny zieleni, lasy i grunty rolne. Z uwagi na składane wnioski o
ustalenie warunków zabudowy oraz na występowanie obszarów mogących stworzyć

potencjalne kolizje, zasadne jest przystąpienie do opracowania miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego dla wskazanego terenu. Opracowanie planu umożliwi
prawidłowe zagospodarowanie wskazanego terenu poprzez określenie zasad kształtowania
zabudowy oraz wskaźników zagospodarowania terenu, przy uwzględnieniu zasad ochrony i

kształtowania ładu przestrzennego zgodnie z zapisami studium. Biorąc powyższe pod uwagę
podjęcie uchwały jest uzasadnione.

Z uwagi na brak pytań, po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady
Rada Miejska Gminy

podjęła
(15 głosami za-jednogłośnie)
Uchwale Nr XV/125/2020
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego obejmującego część miejscowości Roszkówko. Podjęta uchwała stanowi

załącznik nr 14 do protokołu.

pkt 7.13)
Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej lYlonika Wysocka

Przedstawiła projekt uchwały. Na terenie objętym przedmiotową uchwałą obecnie obowiązuje
miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego. Obecnie plan miejscowy w części

przewidzianej do zmiany wyznacza teren pod powierzchniową eksploatację kruszywa
naturalnego wraz z filarami ochronnymi oraz drogę lokalną. Przystąpienie do prac nad zmianą

ww. planu miejscowego, podyktowane jest potrzebą weryfikacji ustalonego układu

komunikacyjnego oraz wyznaczonych od tych dróg filarów ochronnych. Przeprojektowanie
układu komunikacyjnego pozwoli na racjonalne wykorzystanie nieruchomości na cele
działalności górniczej. W oparciu o ustawową kompetencję, po przedłożeniu przez Burmistrza

pod rozwagę możliwości sporządzenia zmiany obowiązującego miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego, opartej na analizie oraz mając na uwadze złożony wniosek

w tej sprawie, uznano, iż jest to zamierzenie zewsząd zasadne. Powzięta uchwała wpisuje się w

kompetencję tzw. władztwa pianistycznego gminy i jest przejawem racjonalnego
gospodarowania przestrzenią.

Z uwagi na brak pytań po wyshichaniu opinii stałych komisji Rady
Rada Miejska Gminy
podjęła
(15 głosami za- jednogłośnie)
Uchwale Nr XV/126/2020
w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
gminy Skoki na obszarze części wsi Niedżwiedziny i części wsi Rejowiec. Podjęta uchwała
stanowi załącznik nr 15 do protokohi.
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pkt 7.14)
Inspektor ds. promocji Karolina Stefaniak

Przedstawiła projekt uchwały. Z uwagi na wejście w życie 25 października 2019 nowelizacji
ustawy o drogach publicznych nakazującej ustalenie maksymalnej stawki za zajęcie pasa
drogowego w odniesieniu do obiektów i urządzeń infrastruktury telekomunikacyjnej oraz
nakładającej wymóg dostawania zapisów uchwały w tym zakresie Rada Miejska Gminy Skoki
Uchwałą Nr XIII/108/2019 z 19 grudnia 2019 ustaliła wysokość stawek opłat za zajęcie pasa
drogowego dróg, których zarządcą jest Gmina Skoki. Rozstrzygnięciem nadzorczym z 31
stycznia 2020 Wojewoda Wielkopolski zakwestionował w części zapisy tej uchwały dotyczące
zróżnicowania stawek w oparciu o nawierzchnię utwardzoną i nieutwardzoną oraz teren

zabudowany i niezabudowany.

Z uwagi na brak pytań po wysłuchaniu opinii stałych komisji Rady
Rada Miejska Gminy

podjęła
(15 głosami za-jednogłośnie)
Uchwak Nr XV/127/2020
w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg, których zarządcą

jest Gmina Skoki. Podjęta uchwala stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

pkt 7.15)
Radna Wiesława Surdyk - Fertsch

Przedstawiła projekt uchwały. W dniu 6 grudnia 2019 r. do Urzędu Miasta i Gminy w Skokach
wpłynęła petycja w interesie publicznym w zakresie zmiany przepisów prawa miejscowego
złożona przez Renatę Sutor. Petycja zawierała dwa postulaty. W pierwszym postulacie

wnoszono o zmianę przepisów prawa miejscowego poprzez utworzenie w każdej Gminie
miejsca gdzie można bezpłatnie zaparkować wraz z zaznaczeniem takiego miejsca - znakiem

drogowym parkingu z dopiskiem bezpłatny. Drugi postulat dotyczył poparcia w formie
uchwały skierowanej do Konferencji Episkopatu Polski petycji o dokonanie pełnej Intronizacji
Jezusa Chrystusa na Króla Polski. W dniu 4 lutego 2020 r. wpłynęła do Urzędu Miasta i
Gminy w Skokach Uchwała Rady Powiatu Wągrowieckiego w sprawie przekazania według
właściwości do rozpatrzenia przez Radę Miejską Gminy Skoki ww. petycji w zakresie punktu
l.Żądanie określone w pkt l ww. petycji jest bezpodstawne, ponieważ na terenie Miasta i
Gminy Skoki wszystkie parkingi gminne są bezpłatne i oznakowane. Żądanie określone w

pkt 2 ww. petycji nie mieści się w zakresie zadań i kompetencji organów Gminy. Zgodnie
zart.2ust.3 Ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (tj. Dz.U z 2018 póz. 870),
przedmiotem petycji jest żądanie podjęcia działania mieszczącego się w zakresie zadań
i kompetencji organów gminy. Brak jest zatem podstawy prawnej do przygotowania
i przedstawienia Radzie Miejskiej Gminy Skoki projektu uchwały popierającej petycję wysłaną
do Konferencji Episkopatu Polski o dokonanie pełnej Intromzacji Jezusa Chrystusa na Króla
Polski. Zwróciła uwagę, że błąd Jest w projekcie uchwały w paragrafie l w nazwisku Sudor , a

powinno być Sutor.

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Skoki Zbigniew Kujawa
Odczytał projekt uchwały.
Radny Leszek Gronowicz

Zwrócił uwagę, że składająca petycję nie zna ewangelii według św. Jana, gdzie we fragmencie
męki pańskiej Piłat pyta się Jezusa czy jest Królem Żydowski, Jezus odpowiada Królestwo
moje nie jest z tego świata.

Pkt8
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Piotr Wiśniewski
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Przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, które stanowi
załącznik nr 17 do protokołu. Sprawozdanie rada przyjęła bez pytań i uwag.

Pkt9
Kierownik Referatu Oświaty Beata Nowak-Szmyra

Przedstawiła sprawozdania za rok 2019 z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w placówkach oświatowych prowadzonych
przez Gminę Skoki. Organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego ma obowiązek do

14 lutego przedstawienia organowi wykonawczemu oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej

sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach
awansu zawodowego w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę. W związku z

tym, że w zeszłym roku nauczyciele dwukrotnie otrzymali podwyżkę z dniem 01.01.2019 r. i z

dniem 01.09.2019 r., mamy dwie średnie wynagrodzeń. Wskazała, że nauczyciele uzyskują
średnie wynagrodzenie określone w rozporządzeniu Ministra Edukacji Narodowej. Wskazała,

że w kolumnie 9 są przestawione kwoty różnicy na poszczególnych stopniach awansu
zawodowego i tak nauczyciel stażysta miesięcznie w stosunku do średniej kwoty
wynagrodzenia otrzymał miesięcznie brutto 916,56 zł, nauczyciel kontraktowy 662,53 zł,

nauczyciel mianowany 567, 78 zł i nauczyciel dyplomowany 803,43 zł. Wyjaśniła, że Jeżeli
nauczyciele nie uzyskaliby średnich kwot wynagrodzenia określonych przez Ministra Edukacji,
wówczas gmina ponosiłaby koszty tej różnicy.

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach
awansu zawodowego w placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Skoki za rok
2019 zostało przyjęte bez uwag i pytań. Sprawozdanie stanowi załącznik m' 18 do protokołu.
PktlO
Interpelacje i zapytania radnych;

- nie zgłoszono interpelacji i zapyta.
Pktll
W wolnych glosach i wnioskach;
Radna Wiesława Surdyk - Fertsch

Złożyła wniosek, aby podczas posiedzenia sesji i komisji radni nie używali naczyń
jednorazowych do kawy i herbaty, ponieważ generują niepotrzebne odpady.

Pktl2
Ze względu na wyczerpanie dziennego porządku obrad sesji i dyskusji Przewodniczący Rady
Miej skiej Gminy Skoki Zbigniew Kuj awa obrady XV sesj i Rady Miej skiej Gminy
Skoki zamknął dnia 14 lutego 2020 r. o godz. 165 .

Przewodni^ą^y Rady
^iei Gf&iny Skoki

(Zbigniew
Sekretarz obrad

(Marzena Wylężała)
M i i Ti
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Protokolant

(Katarzyna Przybysz)
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